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Zpravodajství z obce

Třaskavé téma – bio popelnice
Takřka nadzvukovou rychlostí 

se rozšířila zpráva, že občané Os-
travy, kteří trvale žijí v  rodinném 
domě se zahrádkou, dostali mož-
nost využívat hnědé bio popelnice 
zadarmo, jen se o  tuto možnost 
museli přihlásit. Ostrava spolu 
s městskou odpadovou společnos-
tí OZO Ostrava zavedla pro své ob-
čany od  letoška tuto novou služ-
bou. Po  zveřejnění této zprávy se 
ozvali někteří občané naší obce, že 
by rovněž chtěli tuto bio popelnici 
zadarmo a že je na obci, aby s OZO 
Ostrava sjednala tutéž službu, když 
je Vřesina okres Ostrava-město.  

Jenže skutečnost se má trošičku jinak. 
Vřesina je samostatnou obcí, nikoli městským 
obvodem, jako například Poruba, Krásné Pole 
či Pustkovec. Takže rozhodnutí statutárního 

města Ostrava se Vřesiny netýká. 
To, že Ostrava přistoupila k tomu, 
že za své občany bude hradit bio 
popelnice, je svébytným rozhod-
nutím zastupitelstva města, které 
se vztahuje pouze na  město jako 
takové (tj. i městské obvody). 

K  tomu je nutné říci, že Os-
trava má zcela jiný rozpočet, ale 
rovněž zcela jinou strukturu byto-
vého fondu. Celkové předpoklá-
dané příjmy města činí pro tento 
rok 6 miliard 877 milionů korun. 
A  naprostá většina lidí v  Ostravě 
žije v bytech. Naproti tomu Vřesi-
na má předpokládané příjmy pro 

rok 2016 ve výši 33 milionů 150 tisíc a všichni 
naši občané žijí v rodinných domech.  

Občané Vřesiny mají ale samozřejmě 
možnost (nikoli povinnost) využívat hnědou 

bio popelnicí a s OZO sjednat smlouvu soukro-
mě. Samozřejmě za úhradu.  Tím se bio odpad 
liší od  komunálního odpadu, za  jehož shro-
mažďování, přepravu, třídění a  odstraňování 
na  příslušném katastrálním území zodpovídá 
obec, a  občané tak musí mít smlouvu přímo 
s obcí. 

Jestliže však občan nechce hradit nákla-
dy na  bio popelnici a  nekompostuje, může 
po  celé vegetační období umisťovat bio od-
pad na uložišti. V tom případě bude likvidace 
jeho bioodpadu hrazena z  obecního rozpoč-
tu. Protože náklady na  veškerý odpad ulože-
ný na  úložišti platí obec. A  ty činí za  rok cca 
300.000,- Kč. Celková hrazená částka se odvíjí 
od počtu odvezených kontejnerů. Uložiště je 
otevřeno v úterky od 15:00 do 18:00 a v so-
boty od 9:00 do 12:00.

               Michaela Roubíčková, starostka

Pracovníci údržby obce Vřesina
Víme, co pro nás dělají?

V tomto článku, bych vás rád seznámil s činností pracovníků údrž-
by obce Vřesina, protože jsou nedílnou součástí života naší obce.
Celkový počet pracovníků údržby je osm- Jiří Buroň, Kamil Mrázek, Jiří 
Návrat, Bohumír Pokorný, Lukáš Slezák, Marie Soukupová, Pavel Svět-
lík a Ivo Velký. V případě potřeby jsou využívaní na některé druhy prací 
brigádníci.
A  proč jsou součástí života naší obce? Jdete v  zimě po  odhrnutých 
a udržovaných cestách a chodnících? Když jdete v  létě na procházku, 
všímáte si krásně posečené trávy? Vidíte nově natřený plot na hřbito-
vě? Vysypané odpadové koše? Čisté lavičky a  okolí kolem nich? Toto 
a mnoho dalšího pro nás dělají pracovníci údržby a my bychom si měli 
uvědomit, jak je jejich práce důležitá pro nás všechny.
Jsou také nasazováni na nečekané poruchy a kalamitní stavy, které do-

káží vyřešit. Vzpomeňme si například na pátek 17. 6. 2016, kdy silný vítr 
polámal mnoho stromů a větví, které popadaly na cesty, a právě naši 
pracovníci dali rychle vše do pořádku.
Určitě také víte, že obec Vřesina zařídila rozvoz obědů pro potřebné, 
které zajišťuje pracovník údržby.
Důležité je zmínit správce hřbitova. Jeho úkolem je starat se o hřbitov 
a jeho okolí, má také na starost péči o smuteční síň, dále je přítomen 
na každém pohřbu, který technicky zajišťuje.
Jako místostarosta obce, který má na starost činnost údržby obce, bych 
chtěl těmto pracovníkům poděkovat za vše, co pro nás dělají, protože 
i díky nim, se v naší obci žije lépe.

                       Pavel Pokorný, místostarosta obce

Náhradní výsadba zeleně
V naší obci probíhá v současné době postupně v lokalitách U Parku, Na Svahu, Kaménky, Cípky, Pod Vodojemem… 

Jedná se o výsadbu různých dřevin (stromů a keřů) a květin, kterou je v obci nahrazována zeleň, která byla z různých důvodů 
odstraněna, zejména pak při stavbě komunikace „prodloužená Rudná“. 
Výsadba zeleně se provádí dle projektů připravených již v minulosti Obecním úřadem Vřesina a je financována především ze 
zdrojů Ředitelství silnic a dálnic.                  Ing. Bohumil Havrlant
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Vřesinské noviny

Úvodník k rozhovorům

Žijeme v  době, kdy se stále více mluví 
o  zkvalitňování veřejné správy, kdy se obce 
snaží splnit určité standardy tak, aby co 
nejvíce naplňovaly parametry udržitelného 
rozvoje a  zkvalitňovaly život svých občanů. 
Vřesina je i proto již druhým rokem členskou 
obcí Národní sítě Zdravých měst ČR a Místní 
Agendy 21, která se snaží poskytovat urči-
tý návod, jak zabránit dalšímu zhoršování 
stavu životního prostředí a přitom zlepšovat 
hospodářské i sociální podmínky života v ob-
cích a městech.

Jenže žádná obec není umístěna ve vzdu-
choprázdnu a proto ji musí, dle mého soudu, 

zajímat nejen její vlastní území a záměry, ale 
i záměry a úvahy sousedů. A čím lepší komu-
nikaci a  spolupráci se sousedy je schopna 
navázat, tím více může přispět i k vlastnímu 
rozvoji a zlepšovat podmínky pro život vlast-
ních občanů. Meziobecní spolupráce je, zcela 
zásadní tam, kde obce samostatně nejsou 
schopny řešit některé problémy, či kde by je-
jich řešení nebylo efektivní. A  zejména pak 
tehdy, pokud se obce „vzájemně dotýkají“ 
a mnohdy není zcela zřejmé, kde jedna končí 
a druhá začíná. 

I proto jsem se rozhodla požádat před-
stavitele okolních samospráv o  odpovědi 

na  pár otázek, které se týkají jejich území, 
ale týkají se i Vřesiny. Zřejmě každý vřesinský 
občan ví, že Vřesina má čtyři přímé sousedy 
– dva ostravské obvody – Porubu a  Krásné 
Pole a  dvě samostatné obce – obec Čavi-
sov a  město Klimkovice. Ne každý už ale ví 
o  těchto sousedech, jejich rozvojových zá-
měrech a  vizích, více. Pro tentokrát odpo-
vídali: místostarostka městského obvodu 
Poruba Mgr.  Zuzana Bajgarová a  starosta 
městského obvodu Krásné – Pole Ing. Tomáš 
Výtisk. Za jejich odpovědi a inspiraci pro dal-
ší spolupráci jim velmi děkuji.
   Michaela Roubíčková, starostka

Jak to vidí sousedé

Rozhovor s místostarostkou 
městského obvodu Ostrava Poruba Mgr. Zuzanou Bajgarovou
• Prosím, řekněte pár slov o  Porubě jako 
městském obvodu Ostravy a  zároveň jako 
přímém „sousedovi“ naší obce.

Poruba je svým historickým vývojem, 
jedinečnou architekturou, množstvím zele-
ně uvnitř města i  polohou v  rámci Ostravy 
specifická, jedinečná a  často je i  považová-
na za  samostatnou jednotku. Tak zcela tomu 
však dle mého názoru není. Poruba je taková, 
jaká je, také proto, že je součástí Ostravy, má 
v blízké dostupnosti veškeré  nutné i nadstan-
dardní sociální služby a  k  dispozici bohaté 
kulturní a společenské zázemí na straně jedné 
a  na  struně druhé přírodu, louky a  pole své 
i okolních obvodů a obcí, mimo jiné právě také 
Vřesiny. Tento celek z ní dělá živoucí a zdravé 
místo, kde se dobře žije.
• Jak vnímáte obec Vřesinu a jak si myslíte, 
že ji vnímají občané Poruby?

Často mam pocit, že Vřesina je vnímána 
jako součást Ostravy, jako jeden z  městských 
obvodů. I  já sama jsem ji tak dlouho vnímala. 
Bude to možná tím, že je nám polohou tak 
blízká a  když se vydáme na  výlet na  kolech 
nebo mnohdy i na delší procházku pěšky, za-
bloudíme právě do  Vřesiny. Nemohu mluvit 
za  Porubany, já osobně ji však vnímám jako 
obci, na  kterou bych se jako jednu z  prvních 
podívala, pokud bych se někdy rozhodovala 
z Poruby odstěhovat a např. postavit si v okolí 
domek. Obdobě jako Poruba čerpá Vřesina vý-
hody dostupnosti Ostravy, je obklopená nád-
hernou přírodou avšak si zachovává jedinečný 
domácký charakter malé obce.
• Jaké klady a zápory vidíte v tom, že je Po-
ruba městským obvodem oproti tomu, kdy-
by byla samostatnou obcí jako Vřesina?

Klady samostatné obce, menší obce, 
vnímám ve větší kompaktnosti obce a v mož-
nosti jejího samostatného rozhodování právě 
s ohledem na kompaktnost, tím lepší znalost 
potřeb obce a  místních obyvatel a  zajištění 
jejího rovnoměrného rozvoje. Rozdělování 
kompetencí a  financí mezi statutární město 
velikosti Ostravy a  obvody, při vší snaze zú-
častněných, nemusí tohoto cíle vždy zdárně 
dosáhnout. 
Na druhou stranu je potřeba vnímám fakt, ze 
statutární město Ostrava má právě jako celek 
zásadní význam pro rozvoj celého města a re-
gionu, protože jako takové je atraktivní pro 
investory, ovlivňuje množství pracovních míst, 
vytváří kulturní zázemí a  zároveň poskytuje 
svým obvodům široké portfolium služeb např. 
z  pohledu veřejné dopravy nebo sociálních 
služeb. 
Jestli je lepší být obvodem nebo samostatnou 
obcí je tak vždy nutno posuzovat právě s ohle-

dem na to, co je pro každé dané místo dlouho-
době zásadnější. 
• Jaká témata vidíte jako společná pro 
městský obvod Poruba a obec Vřesina?

Z  témat investičního charakteru ovlivňu-
jící Porubu, Vřesinu i další okolní obce a region 
vnímám dostavbu silnice prodloužená Rudná. 
Obecně považuji za  zásadní pro udržitelnost 
a rozvoj obcí jejich efektivní propojování – sí-
ťování, a  to jak z  pohledu automobilové, tak 
hromadné dopravy a v neposlední řadě i cyk-
lodopravy.  Dopravní infrastruktura ovlivňuje 
dostupnost a  využitelnost pracovních příleži-
tostí i možnosti trávení volného času, tedy toto 
jako zásadní téma.
Tím dalším tématem, je pak společenské vyži-
tí, které již je vytvořeno mezi našimi i okolním 
obcemi/obvody a jejich využitelnost – „Vřesin-
ské“ Letní koupaliště nebo např. Planetárium 
na  katastru Krásného Pole. Do  budoucnosti 
možná také jejich rozšiřování. 
• Které konkrétní projekty by mohly pod-
pořit vznik nových příležitostí pro občany 
obou našich katastrů v  oblastech jako je 
například dopravní bezpečnost, turistika 
a sport, péče o seniory apod.? 

Ráda bych viděla projekty směřující 
ke  kulturnějšímu cestování hromadnou do-
pravou, tedy modernizace a zefektivnění MHD. 
Zmínila jsem již dostavbu silnice Prodloužená 
Rudná. Dále považuji za  důležité řešit záleži-
tost statické dopravy pro Letní koupaliště, kte-
rá na několik letních měsíců výrazně ovlivňuje 
dopravu a  bezpečnost v  dosti širokém okolí. 
V návaznosti na výše uvedené ještě dokončení 
systému cyklostezek mezi našimi obcemi a Po-
rubou. 
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Vřesinské noviny

Rozhovor se starostou 
městského obvodu Krásné Pole Ing. Tomášem Výtiskem

Na  úvod mi dovolte po-
děkovat za  možnost oslovit 
obyvatele Vřesiny tímto způ-
sobem a  nejprve se trochu 
představit. Jmenuji se Tomáš 
Výtisk a jsem starostou měst-
ského obvodu Krásné Pole. 
V  Krásném Poli žiji, s  krátkou 
přestávkou, celý svůj život. 
Po  svém dědovi jsem z  jed-
né čtvrtiny vřesiňan. Děda 
se jmenoval Josef Neuvirt 
a  pocházel z  domu č.p. 99. 
Zajímavostí je, že když si vzal moji babič-
ku, přestěhoval se do  Krásného Pole také 
do domu s číslem 99, ve kterém jsem poté 
i já až do dospělosti bydlel.
• Prosím, řekněte pár slov o  Krásném Poli 
jako městském obvodu Ostravy a  zároveň 
jako přímém „sousedovi“ naší obce.

Myslím si, že obyvatelům Vřesiny není tře-
ba Krásné Pole nijak zvlášť představovat. Když 
se podívám na  mapu, mám pocit, že Krásné 
Pole a Vřesina jsou téměř identická dvojčata, 
jen rozložena na  opačných svazích jednoho 
údolí. Původní osídlení, tvořící nyní střed obou 
obcí, je charakteristické tím, že jej tvoří ostrý 
trojúhelník ulic, ten náš míří na sever, ten váš 
k  jihu. Osou obou sídelních útvarů je údolí 
Porubky. Pozdější výstavba tuto podobnost 
trochu rozostřila, ale i  tak máme mnoho po-
dobných charakteristik – naše katastry jsou 
přibližně stejně velké, počet obyvatel se liší jen 
málo (Vřesina 2 860, Krásné Pole 2 630), rozsah 
uliční sítě je také velmi podobný. V poválečné 
době došlo k úplnému propojení zastavěných 
částí obou obcí, takže naše sousedství už ne-
může být těsnější. Přesto jsme se, v administra-
tivním slova smyslu, vydali každý po jiné cestě. 
My jsme od roku 1976 součástí města Ostravy, 
Vřesina si uchovala svoji samostatnost.
• Jaké klady a  zápory vidíte v  tom, že je 
Krásné Pole městským obvodem oproti 
tomu, kdyby byla samostatnou obcí jako 
Vřesina?

Jako všechno v životě i toto má své výho-
dy a nevýhody. Hlavní nevýhodou je, že za pří-
slušnost k  třetímu největšímu městu Česka 
platíme ztrátou mnoha kompetencí, které jste 
si vy zachovali a máte je ve svých rukou. U nás 
to chodí tak, že s  mnoha věcmi, které nařídí 
město Ostrava, nemusíme souhlasit, ale to je 
tak vše, co s tím můžeme dělat. 

Na druhou stranu v posledních 10 létech 
v Ostravě báječně fungoval model spolufinan-
cování projektů, dotovaných z fondů EU. Na je-
jich realizaci jsme si nemuseli brát úvěry, vždy 
nás založilo město. Krásné Pole dokázalo této 
příležitosti bohatě využít a  v  přepočtu výše 
investic na  jednoho občana jsme se umístili 
mezi obvody v rámci Ostravy na prvním místě. 
Takže jsme v uplynulém desetiletí mohli vybu-
dovat řadu věcí, které bychom si jinak jen těž-

ko mohli dovolit: máme novou 
školní jídelnu a mateřskou škol-
ku, téměř 4 km nových chod-
níků, které spolu s  přechody, 
retardéry a měřiči rychlostí tvoří 
systém bezpečnosti chodců 
a cyklistů. Jsou kompletně zmo-
dernizovány učebny v  základní 
škole, díky čemuž mají napří-
klad všechny třídy multifunkční 
dotykovou tabuli. Máme mo-
derní počítačovou i  jazykovou 
učebnu, specializované třídy 

na výuku fyziky, chemie, přírodopisu a země-
pisu. Na střeše školy je nainstalována fotovol-
taická elektrárna a u školy nově i kogenerační 
jednotka, obě tyto zařízení vyrábějí elektrický 
proud, který se ziskem cca 1 milion Kč ročně 
prodáváme. Vedle školy máme dětské hřiště 
a „Oranžové“ sportovní hřiště, u  školky hřiště 
v přírodním stylu pro environmentální výuku. 
Postavili jsme novou knihovnu, máme novou 
cyklostezku vedoucí přes nás z Poruby do Vel-
ké Polomi, rozjela se u nás úspěšně výstavba 
kanalizace a  následná oprava hlavních ulic. 
Za  tyto stavby bylo na  území Krásného Pole 
od roku 2006 proinvestováno více jak 200 mi-
lionů Kč.

Troufám si říci, že jako samostatná obec 
bychom si za  deset let nemohli dovolit pro-
investovat takový objem, prostě proto, že 
bychom nebyli schopni splácet úvěr, který by 
byl nutný na  pokrytí spolufinancování tolika 
projektů. Takto, s městem v zádech, jsme si to 
dovolit mohli.

Ale život nejsou jen peníze a  investice, 
svoboda a  vlastní správa věcí veřejných jsou 
hodnoty, které mají taky svoji cenu. Takže 
vám nedokážu říci, která veřejnoprávní forma 
je lepší – zda samostatná obec nebo městský 
obvod statutárního města.
• Jaká témata vidíte jako společná pro 
městský obvod Krásné Pole a obec Vřesina?

Jedno téma máme společné již dlouho – 
tím je školství. Aktuálně školu v Krásném Poli 
navštěvuje 25 dětí z Vřesiny, mnohé děti jsou 
umístěny i v naší mateřské školce. V  této ob-
lasti nám však brzy vyvstane problém. Naše 
škola má kapacitu 270 žáků a  ta bude brzy 
naplněna. Počet obyvatel u  nás stále roste 
a tak se může stát, že budeme nuceni odmítat 
žáky z  jiných spádových obvodů mimo Krás-
né Pole. Městský obvod přišel s  řešením a  to 
formou přístavby dvou nových tříd nad jedno-
patrovým vchodovým traktem. Toto řešení by 
si však vyžádalo investici 20 milionů Kč, takže 
v současnosti se snažíme zjistit, jaké jsou mož-
nosti získání dotace na takovouto stavbu. 
Dalším příkladem spolupráce je, že jsme 
podepsali smlouvu s  novou kompostárnou 
ve  Vřesině na  Lázeňské ulici, abychom tím 
podpořili její vznik a  možnost získání dotace 
na rozšíření provozu. 

Myslím, že by se daly použít i jiné příklady, 
ale obecně bych spíše řekl, že nevyužíváme 
celý potenciál možné spolupráce. Že u dvou 
takto blízkých sídelních útvarů by mohlo do-
cházet k mnohem intenzivnějším kontaktům 
a mnohem hlubší spolupráci. Velkou bariérou 
je jistě odlišný status „obce“ a „městského ob-
vodu“. Hlavně pro nás, protože žádný projekt 
nebo větší spolupráci nemůžeme rozjet bez 
souhlasu Rady města Ostravy, ale to je jen 
administrativní překážka. Jako větší problém 
bych spíše viděl historicky danou řevnivost 
a  celkovou nechuť k  takové spolupráci mezi 
občany. Což je ovšem problém, ale tuto pře-
kážku si stavíme sami - k  naší škodě. Takže 
je jen na nás, jak se k tomu postavíme v bu-
doucnu.
• Které konkrétní projekty by mohly od-
stranit tuto překážku a podpořit vznik no-
vých příležitostí pro občany obou našich 
katastrů v  oblastech jako je například do-
pravní bezpečnost, péče o seniory či kultu-
ra a sport apod.? 

Vidím mnoho možností, jak vzájemnou 
spoluprací zlepšit některé oblasti. Naštěstí 
spolupráce na  úrovni vedení obce a  vedení 
obvodu byly vždy dobré a v současnosti bych 
neváhal je označit za výborné. Ostatně i tento 
článek a recipročně článek, který vyjde o Vřesi-
ně v  našem zpravodaji „Krasničan“, svědčí 
o  zlepšení vzájemné informovanosti a  zvýše-
ných kontaktech.

Konkrétně na  úseku dopravní obsluhy 
bych chtěl zmínit, že připravujeme projekt, 
který by byl výhodný i pro občany Vřesiny. Plá-
nujeme totiž protáhnutí linky autobusu č. 46 
až k tramvajové zastávce v Krásném Poli. To by 
umožnilo, mimo jiné, postavit novou zastávku 
autobusu poblíž vřesinské ulice Nová Plzeň 
a  tím zkrátit vzdálenost vřesinských obyvatel 
k zastávce. Také se tím výrazně zlepší dopravní 
obslužnost v  rámci Krásného Pole, například 
dojezd ke hřbitovu, na poštu nebo na úřad. Aby 
se měl autobus kde otočit, plánujeme ve spo-
lupráci s  Moravskoslezským krajem, že by se 
na  křížení ulic Družební a  Kyjovická postavil 
kruhový objezd. Projektová dokumentace kru-
hového objezdu je již ve fázi vyřizování územ-
ního povolení. Z  toho důvodu vím i  o  snaze 
obce Vřesina o  řešení křižovatky u  obecního 
úřadu, kde by mohl také vzniknout kruhový 
objezd. Tyto snahy mají naši plnou podporu, 
protože trasa přes Vřesinu do Ostravy je hojně 
využívána i našimi občany a uvedená křižovat-
ka představuje nepříjemnou překážku na ni.

Co se týká péče o  seniory, připravujeme 
na  příští rok projekt Domu seniorů s  dvaceti 
byty. Vznikne tím takzvané chráněné bydle-
ní, které je přizpůsobeno životu seniorů a má 
státem regulovaný nájem, který činí přibližně 
3 000 Kč měsíčně. Zařízení bude sloužit nejen 
místním občanům, ale do  naplnění kapacity 
i širšímu okolí, tedy i Vřesině.
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místní Agenda 21

V  rámci naplňování kritérií Místní agendy 21 se dne 8. 6. 2016 se 
uskutečnil první letošní Kulatý stůl na  téma „Dětská hřiště ve Vřesině“. 
Účast bohužel nebyla příliš velká, nicméně s těmi, kteří přišli, jsme pro-
brali spoustu důležitých věcí a vyslechli si jejich názory a nápady.
Poděkování patří všem zúčastněným, zejména pak občanům z Nové Plz-
ně, kteří také roznesli dotazníky k vyplnění. Ty se nám i vrátily na úřad 
a my z nich budeme čerpat nápady pro řešení hřiště DTJ. 
Ankety se můžete zúčastnit také na webových stránkách obce, v pravém 

Nakonec jsem si nechal oblast kultury 
a sportu. Tady totiž vidím největší prostor pro 
vzájemnou spolupráci, ale také největší nevy-
užitý potenciál. Vřesina ani Krásné Pole nemají 
například dostatečně reprezentativní prostor 
pro kulturní akce. Na druhou stranu, provozní 
náklady, třeba na kulturní dům, jsou tak velké, 
že je většinou problém, aby je „utáhla“ jedna 
obec naší velikosti. Ale dohromady máme přes 
5 a půl tisíc obyvatel – a to už je malé město! 
Zamýšlím se nad tím, zda by se tato příležitost 
nedala využít v prospěch obyvatel obou obcí. 
Podobně je tomu ve sportu. Vřesina má nád-
herný sportovní areál u  fotbalového hřiště, 
který vám upřímně, ale nesobecky, závidíme. 

Na druhou stranu – v dnešní době je poptáv-
ka po sportovním vyžití mnohem širší. U nás 
je momentálně poptávka po skateboardovém 
hřišti nebo po dráze pro in line bruslení. Velice 
žádaným sportem je třeba florbal, ale chybí 
prostory, kde by se dal celoročně hrát. Náš ob-
vod má připravenou projektovou dokumenta-
ci včetně stavebního povolení na multifunkční 
sportovní halu o  rozměrech 18 x 36 m. Když 
jsme si ale propočítávali provozní náklady, 
zjistili jsme, že jsou pro nás neufinancovatel-
né. Kdyby ale byl zájem i z jiných obcí…..

I  v  tomto případě bychom asi našli více 
možností a příkladů, ale obávám se, že na to 
není v tomto článku dost prostoru.

• Takže na  závěr jen krátce. Jak vnímáte 
obec Vřesinu a  jak si myslíte, že ji vnímají 
občané Krásného Pole?

Vnímám Vřesinu podobně jako Krásné Pole 
– jako obec s nadstandardními podmínkami pro 
kvalitní bydlení, nezasaženou negativními vlivy 
těžkého průmyslu a hornictví, jako moderní čis-
tou a upravenou obec s velkým potencionálem 
dalšího rozvoje. A spolu s občany Krásného Pole 
vnímám Vřesinu jako dobrého souseda – občas 
se poškorpíme, občas se spolu zasmějeme, ale 
jeden bez druhého bychom si už život ani ne-
dokázali představit.

Mnoho pozdravů do Vřesiny 

Kulatý stůl

Dotazník ke kulatému stolu na téma hřišť v obci ze dne 8. 6. 2016
 Jaké řešení hřiště na Nové Plzni by podle vás bylo nejvhodnější?
  

 a)   Fotbalové hřiště    •    b)   Prolézačky pro děti    •   c)   Venkovní fitcentrum (workoutové hřiště)
 d)   Lanové centrum    •    e)   Kombinace výše uvedených    •    f )   Jiná varianta (popište níže)

_____________________________________________________________________________________

_____________________________________________________________________________________

_____________________________________________________________________________________

_____________________________________________________________________________________

_____________________________________________________________________________________

sloupci. V aktualitách také najdete prezentaci, která byla na Kulatém sto-
le promítána. Pro ty, kteří nemají možnost se vyjádřit prostřednictvím 
internetu, přikládáme anketu zde, kdy po vyplnění stačí ústřižek zanést 
do prvního patra Obecního úřadu Vřesina. Čím více nápadů a názorů se 
sejde, tím lépe vám budeme moct vyhovět a vytvořit pro vás to správné 
místo k odpočinku i sportu.
                 Sára Bedrunková
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Pohádkový les ve Vřesině

Dne 11. 6. nastal opět čas oslavit svátek našich nejmenších. Jako 
každý rok jsme pečlivě sledovali dlouhodobou předpověď počasí, aby 
se nám Pohádkový les vydařil. A počasí si s námi pohrálo, dopoledne 
byl jemný déšť, ale když měla akce začít, déšť ustál.

A tak jsme se opět sešli na našem oblíbeném a osvědčeném mís-
tě na hřišti U Opusty ve Vřesině, kde začal „ Pohádkový les“. Pro radost 
všech dětí připravili zaměstnanci ZŠ, MŠ, Obecního úřadu, rodiče ze 
SRPDŠ, skauti a členové DTJ stanoviště, kde se děti mohly vydovádět.

V lese bylo mnoho stanovišť a pohádkových bytostí, které všechny 
děti pěkně přivítaly a nabízely jim úkoly, poté rozdávaly odměny for-
mou sladkostí, dárečků a razítka za splněný úkol. Při vstupu děti dostaly 
od klaunů kartičku na razítka a mohly projít lesem a potkat exotické zví-
řátka, babky kořenářky s bylinkami a čerty kde se přitápělo pod kotlem 

šiškami, piráta s velkou pirátskou vlajkou, vodníka s rybičkami. Při prů-
chodu pohádkovým lesem byly k vidění další pohádkové bytosti, ve-
černice, indiáni, čarodějnice no prostě bylo na co koukat a zábava byla 
skvělá. Svou odvahu se děti mohly vyzkoušet u skautů, kde se střílelo 
z praku a překonávala se pavoučí síť. Ten, kdo si chtěl zasportovat se 
mohl vyřídit na hřišti, kde se střílelo na plechovky, soutěžilo s hokejkou 
a míčem. Děti, které se chtěly být pohádkovou bytostí si mohly nechat 
namalovat obličej a stát se princeznou nebo pavoučím mužem.

V průběhu pohádkového lesa probíhala na hřišti slavnost ke Dni 
obce, kde byla k vidění různá vystoupení a hrála hudba, také děti z MŠ 
si zde zatancovaly jako zajíčci. 
Tento den se velmi vydařil, děti i dospělí se dobře bavili.
          Ludmila Mateičková

Zprávy ze ZŠ a MŠ

Den obce
Na našem hřišti „U Opusty“
to bude letos zas fakt hustý,
vidíme prostor lidmi obležený
budou tam tančit starší ženy.
Moderátor měl úvod krátký,
prý je jim okolo sedmdesátky.

Zastřelit bych ho rázem chtěla
cožpak on neviděl naše pružná těla?
A že jsme taky plný síly?
Budeme tančit Hilly Billy!
Zdoláme všechna úskalí,
dupnem a zakmitáme nožkami.
Navzdory tomu neotesanci
rozvíříme sukně v country tanci
podaly jsme ručku, robka robce 
začaly jsme tančit na Dni obce.
Na drsném dláždění dej pozor na kroky 
při tanci zapomeň pouze na roky.

Musíš se cítit svobodně jistě 
právě teď a na tomto místě…
Pak, když soustředění dovolí
s úsměvem nevnímáme okolí,
nanejvýš pohled na svého tatu
co zápolí u fotoaparátu.
Tož neumdlévej, toč se a vzchop
třetím tancem je „ Hop a kop“.
Dříve nám nešel, již jsme to zvládly
vždyť je tak svěží, kéž bychom mládly
a vrátily se podle počtu kroků-
odečtena by nám byla spousta roků.

Ten tanec má šťávu a sprit 
je to náš letošní vítězný hit
roztáhneme křídla a letíme s kopce 
tančily jsme dobře na Den obce!
Slyšíme chválu, zprava, zleva
ach to je dobře, ta úleva!!

Vtančíme do šaten, srazíme paty 
letos jsme tančily již rokem pátým.
Přestože byly jsme dnes zlatým hřebem 
nikdo k nám nepřišel se solí a chlebem
z úřadu nepřišli poděkovat,
pozdravit, povzbudit, gratulovat.
Poslali nám lístky na buřta a kofolu,
nevadí, vždyť my to oslavíme spolu!!.

Dík patří hlavně naší šéfce Janě,
použila k výcviku svoje vlastní zbraně 
trpělivě vysvětlovala, bylo jí až k pláči
předváděla tance sama silou dračí!
Chtěla z nás míti snad Královny ze Sáby
leč, my jsme, bohužel, jen staré báby.
A proto Janičko nadále trpělivost měj
s námi se chybičkám laskavě směj
neb nikdo přece není chyby prost
tančíme, doufám, stále pro radost.

Nemohu ještě ukončit své psaní
na závěr patří ještě poděkování
těm tanečnicím, co pro různá úskalí
netančily, však radostně tleskaly.
Květce a Alence, Marušce Kočí
které též kanuly slzičky z očí,
co vždy při tanci vyniká-
neměly svého tanečníka.

Děkujem Aničce, která má před operací,
Jiřince, která se po lázních vrací-
K našemu kolektivu vede přece most
přejděte ho brzy – tančete pro Radost.!

            Milada Nedělníková
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Tak jako každoročně o  tomto čase,  29.4.2016, 
se naše škola a školka naplnila velkými a malými 
čarodějnicemi a  hejkaly, kteří v  areálu ZŠ a  MŠ 
společně oslavovali svůj netradiční svátek „Slet 
čarodějnic.“ 

Celý tento rej byl zahájen malým čarodějnic-
kým představením, po kterém si mohli čarodějové 
a  čarodějnice všech věkových skupin zatančit se 
svými košťátky.  Poté ukázali svoji odvahu a šikov-

nost u  připravených „čarovných pokusů“, kde si vyzkoušeli například 
vyrobit bublinkový lektvar, přefiltrovat jedovatý nápoj, ozdobit si perní-
ček z perníkové chaloupky či vyrobit raketu z balónku aj.  

Této čarodějnické oslavy se účastnili také naši místní hasiči, kteří 
dohlíželi na velký oheň, na kterém jsme si mohli opéct chutný špekáček.

Těšíme se na další čarodějnický slet. Tak za rok milí čarodějové a ča-
rodějnice…..                Bc. et Bc. Silvie Gregorová

... na mě čeká 1. třída, 
velká škola, bílá křída …

Toto je část textu písně, která se v pátek 17. června nesla odpolední 
Vřesinou. V tento den se v naši MŠ konala „Školní slavnost“, na které bylo 
22 předškolních dětí pasováno na školáky. Ve žlutých tričkách s nápi-
sem „Mateřská škola Vřesina“, s květinou nahrazující šerpu a za zvuku 
fanfár předškoláci hrdě předstoupili před své rodiče a paní učitelka ze 
základní školy je pasováním slavnostně přijala mezi žáky základní školy. 

V tu chvíli mnohým z nás proběhla hlavou nejedna vzpomínka – 
na jejich první den ve školce, na to s jakým ostychem poprvé vstupovali 
do třídy mezi své kamarády, na jejich první písničku nebo básničku „ze 
školky“, na jejich smlouvání „že chtějí jít po O“… a ani jsme se nenadáli, 
jsou z nich prvňáčci. Školáci plni radosti, chuti a odhodlání dál objevo-
vat a poznávat svět. 

A když už slavnost, tak se vší parádou co k  slavnosti patří – dárky 
a hostina. I to jsme pro naše předškoláky připravili. V upomínku na ten-
to den dostal každý své výběrové portfolio, pamětní list a fotografii tab-
la. Na hostině v podobě rautu si každý pochutnal, vždyť pizzu s džusem 
a koláče ve školce jen tak nemíváme.

Chtěli jsme, aby tento slavnostní den zůstal v  paměti dětí co nej-
déle, proto součástí „Školní slavnosti“ bylo „noční přespání ve školce“ 
a nebylo ledajaké. Před spánkem jsme dětem zpříjemnili zbývající část 
odpoledne hrami na hřišti u ZŠ a procházkou podvečerní Vřesinou. Pak 
následovala hygiena a večeře. A kdo si myslí, že jsme šli hned spát, tak 
se náramně plete, protože teprve nyní začala ta pravá zábava - pyža-
mová párty, polštářová bitva a  netradiční večerníček. Po  ukolébavce 
(i s pohlazením) se únavou a zážitky zmožené děti zachumlaly do svých 
přikrývek, do rukou chytly své plyšové mazlíky a za chvíli již bylo slyšet 
jen jejich pravidelné a klidné oddychávání . 

Milí malí školáci, aby stejně klidné byly i další dny ve vašem životě, 
Vám přejí vaše paní učitelky ze školky.    M. Kudelová

Slet čarodějnic Den dětí – Cvičný 
požární poplach

Určitě si ze školy ještě pamatujete, když se v  rozhlase jednou 
za čas ozvalo hlášení, že je prováděn cvičný poplach díky požáru. Žáci 
z naší základní školy si ve středu 01. 06. 2016 měli možnost vyzkoušet 
na vlastní kůži evakuovat školní budovu.

Celá akce začala tím, že žákyně 4. třídy spatřila zadýmenou šatnu. 
Ani chvíli nezaváhala, zavolala na číslo 150 a vše podrobně popsala. Ná-
sledně ihned informovala paní ředitelku o vzniklé mimořádné situaci, 
která pomocí školního hlášení vyzvala všechny žáky a  zaměstnance 
k neprodlenému opuštění školní budovy.

Po zaznění poplachu se řádně všichni žáci seřadili ve třídě, učite-
lé vzali s sebou třídní knihu a spořádaně vypochodovali ven na hřiště, 
které je určeno jako shromaždiště v krizových situacích. Ovšem nastal 
problém v okamžiku, kdy paním učitelkám chyběli žáci a dokonce i paní 
ekonomka školy. Hasiči okamžitě začali s pátráním po pohřešovaných 
osobách a  následně je evakuovali ze školy. Paní ekonomku se žákem 
první třídy museli dokonce evakuovat hasiči po výsuvném žebříku. Ten-
to scénář byl předem domluvený s jednotlivými žáky, aby byla možnost 
důkladně prověřit záchranné složky, které však měli situaci dokonale 
pod kontrolou.

Jakmile byli všichni evakuování ze školy a fiktivní požár byl uhašen, 
měli hasičské jednotky připravený zajímavý program, důkladnou pro-
hlídku moderního vybavení a děti měli dokonce možnost vyzkoušet si 
vodní dělo v provozu.

Touto cestou děkuji za všechny zaměstnance školy IZS a SDH Vřesi-
na za rychlý dojezd na místo, zvládnutí zásahu a pěkný následující pro-
gram, který zpestřil žákům vyučování.

Na video z celé akce se můžete podívat na facebooku.
Martina Ivánková

Zápis dětí 
do školní družiny

Zápis dětí do školní družiny proběhne 28. a 29. srpna v 1. od-
dělení ŠD v čase od 14:00 – 16:00 hodin u vedoucí školní družiny 
paní Palicové.
 

Nabídka kroužků na školní rok 2016 / 2017

Na školní rok 2016 / 2017 chystáme pro děti tyto kroužky:
  
 •  Výtvarný kroužek
Kroužek povede paní vychovatelka Bc.  Tatiana Floreková tak, 
jako v letošním roce.

 •  Kroužek Vaření
 •  Taneční kroužek
 •  Vědecké pokusy dětem

Tyto kroužky bude pořádat ostravská agentura Kroužek, jmé-
na lektorů a přesná náplň bude upřesněna v nabídce kroužků 
na začátku šk. roku.

 • Sportovní kroužek Ostraváček
   
Nabídka všech kroužků bude upřesněna a  předána dětem při 
nástupu do školy, a to 1. září 2016.
                      Blanka Palicová
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Plánované akce

    Obecní knihovna Vřesina 
ve spolupráci 

s Městskou knihovnou Klimkovice 
a letním koupalištěm v Ostravě – Poruba 

  nabízí  
 
 
 

PRÁZDNINOVÉ 
PŮJČOVÁNI KNIH  

A ČASOPISŮ  
 
 
 
 
 
 
 

 
Vyberte si z naší nabídky knih a časopisů 

pro malé i velké. 
TO VŠE ZCELA ZDARMA! 

Funguje to na principu 
„Půjči si a vrať!“ 

Přejeme příjemně strávené chvíle. 

Seznam akcí na 
Skalka family park
- 11. 7. - 26. 8. 2016 PŘÍMĚSTSKÉ TÁBORY NA SKALCE
- Od září budou zahájeny kurzy plavání s dětmi a cvičení s dětmi 
    od 6 měsíců
- Možnost využití beach volejbalového hřiště a multifunkčního 
    hřiště (inline, florbal apod.)
- Dětské atrakce – skluzavky, houpačky, lanové centrum, trampolíny
Restaurace otevřena denně od 11 do 21 hodin.
Informace: www.skalkaostrava.com, e-mail: detskysvet@skalkaostrava.com, 

tel.: 739 521 803

Jaký je hlubší smysl života? O co v životě vlastně jde? Jde v životě 
o víc? O čem křesťanství je, co sděluje, co nabízí? Nad těmito a dalšími 
otázkami, které nám všem život přináší, se můžete společně s jinými lid-
mi zamýšlet a hledat odpovědi na Kurzu Alfa.
Co to Kurz Alfa je?

Kurz Alfa je jakýmsi stručným úvodem do  křesťanství. Kurz Alfa 
má již 30ti letou tradici (více na  www.kurzyalfa.cz). Je pro každého, 
kdo se chce s křesťanským poselstvím seznámit, je pro toho, kdo se ptá 
po smyslu života a hledá odpovědi na své otázky, a je také pro toho, kdo 
chce svou víru prohloubit či blíže prozkoumat.

Kurz Alfa trvá 10 večerů a jeden den v příjemné a přátelské atmo-
sféře. V úvodním večeru s názvem: Jde v životě ještě o víc? zjistíte, zda 
chcete v kurzu dále pokračovat, či ne. 

Každý večer začíná společnou večeří. Následuje promluva na pře-
dem dané téma, kterou vedou lidé z  řad místní církve mající ochotu 
obohatit a  podělit se o  vlastní zkušenost z  víry všedního života. Poté 
následuje diskuze na dané téma, kde je možno se na cokoli zeptat či 
podělit o vlastní zkušenost. 

Tedy: farnost Ostrava – Poruba (Vřesina patří do  této farnosti) 
Vám nabízí prostor pro vzájemné poznávání a sdílení. Kurz Alfa při-
pravuje tým lidí, kteří se aktivně podílejí na chodu farnosti.  V přípa-
dě jakéhokoli dotazu mne můžete kontaktovat. 

                     Za přípravný tým Alfy se na Vás těší Magdaléna Indrová.

Myslivecké okénko

Chovatelská výstava trofejí
Devadesát let od  svého založení slaví letos myslivecký spolek 

ve Vřesině. Při příležitosti tohoto kulatého výročí uspořádali jeho čle-
nové ve  spolupráci s  Okresním mysliveckým spolkem Ostrava chova-
telskou výstavu trofejí za uplynulý rok. Výstava probíhala od pátku až 
do neděle.

Možnost prohlédnout si více než dvě stovky trofejí srnčí zvěře vy-
užili nejen myslivci z okolí, kteří tak měli možnost srovnat kvalitu své 
trofejové zvěře, ale přilákala také místní občany, které tato netradiční 
událost zaujala.

Součástí bylo také vyhodnocení malířské soutěže pro děti s  ná-
zvem Myslivost očima dětí, které se zúčastnili i žáci vřesinské základní 
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školy. O tom, jaký byl mezi dětmi o soutěž zájem, svědčí především sku-
tečnost, že pověsit ohromné množství výkresů zabralo několik hodin. 

Program pro školní a předškolní děti byl připraven již od páteční-
ho rána. Největší úspěch měl mezi dětmi samozřejmě sokolník s dravci. 
Samotné vyhodnocení malířské soutěže proběhlo za slavnostních fan-
fár, které zatroubili mistři trubači. Výherci převzali ceny od akademické 
malířky paní Marcely Václavíkové, která byla také předsedkyní hodnotící 
komise. 

Možnost poslechnout si reportáž z výstavy s výstupy členů mysli-
veckého spolku měli také posluchači Českého Rozhlasu.

Ing. Jiří Augustin

Cvičení rodičů s dětmi

I  v  letošním roce probíhalo v prostorách tělocvičny školy cvičení 
rodičů s dětmi. Scházeli jsme se jednou týdně, vždy ve středu dopoled-
ne. První setkání proběhlo koncem září a letošní cvičební sezónu jsme 
ukončili symbolicky 1. června na Den dětí. 

Počet přihlášených dětí ke cvičení byl okolo dvaceti. Nemoci a jiné 
komplikace nám ale málokdy dovolily se v tomto počtu sejít a obvykle 
se na cvičení sešlo kolem 10 dětí v doprovodu jednoho z rodičů. 

V hodinách jsme trávili čas s říkadly, písničkami, tanečky i soutěže-
mi. K motorickému rozvoji dětí jsme využívali různých pomůcek- prolé-
začky, obruče, švihadla, padák, míče aj. Některé hodiny byly zpestřeny 
tvořivými dílničkami. Děti si tak za pomocí rodičů mohly vyrobit létající-
ho draka, vánoční přáníčko, papírové sněhule, velikonoční vajíčko a jiné 
drobnosti.

Za  sebe- jako vedoucí cvičení- mohu říci, že hodiny probíhaly 
v příjemné, přátelské a veselé atmosféře. Děti většinou spolupracovaly 
a bylo moc příjemné sledovat pokroky, které dělaly hodinu od hodiny.

Většina dětí, které docházely na cvičení, nastupuje od září do ma-
teřské školy. Ráda bych jim i  rodičům popřála, aby šlo vše hladce 
a ve školce se dětem líbilo a chodily do ní s radostí a elánem. 

Moc ráda bych také poděkovala všem, kteří na cvičení docházeli, 
a doufám, že jste si hodiny užili a chodili jste do nich rádi.

Užijte si s dětmi krásné prázdniny,            Pavla Krčmářová

Milí občané
od  posledního vydání Vřesinských novin je to zhruba 3 měsíce 

a naše aktivity ani v tomto krátkém úseku nezahálely.
Je třeba si vzpomenout na vítězství našeho týmu hokejistů, kteří 

v sezóně 2015/2016 zvítězili a po delším období získali titul po skvěle 
odehraném play-off. Chtěl bych nejen tuto cestou poděkovat celému 
týmu za kvalitní výkony po celou dobu soutěže, ale především vyso-
kým nasazením v utkáních play-off. Jmenovitě bych chtěl poděkovat 
kapitánovi Radimovi Šarikovi za obětavou práci s mančaftem po celou 
sezónu, kde odměnou je 1. místo v NHLA 2015/2016.

Další náš oddíl a to futsalový již měl sezónu ukončenou při vydání 
minulého čísla. V letním období se futsalisté budou zúčastňovat letních 
futsalových turnajů v okolí. Účast na nejbližším turnaji je 2.7.2016 a to 
na 10.ročníku „EUROVIA CUP 2016“ konaném v Jakubčovicích nad Od-
rou na fotbalovém stadionu TJ Tatran Jakubčovice.

Naši nejmladší sportovci, kteří na svých dresech nosí znak DTJ jsou 
hráči babytenisu.
Toto naše nejmladší družstvo do psaní tohoto článku zatím ani jednou 
neprohrálo a proto mají náš obdiv a můžeme být na ně patřičně pyš-
ní. Za obětavou a ne zcela lehkou práci s těmi nejmladšími chci podě-
kovat kapitánovi Danielu Hrbáčovi, který tento tým sestavil a vede je 
po vítězné vlně. Nemalý dík patří rodičům dětí, kteří je vedou ke sportu 
a v našem případě ke sportu „getlmanů“ neboli „bílého sportu“. Je jen 
škoda, že všechny naše domácí utkání musíme hrát na jiném než do-
movském hřišti ve Vřesině, kde všichni členové babytenisového týmu 
trénují v naší tenisové škole a můžeme říci, že to jsou odchovanci DTJ 
tenisové školy, kterou od začátku naší existence vede jeden trenér Jan 
Hadrych. Aktuální informace o posledních dvou kolech najdete na:
http://www.cztenis.cz/babytenis/druzstva/sezona/2016/soutez/5386

Neměli bychom opomenout na nesoutěžní zájmový kroužek badmin-
tonistů. Mladí sportovci využívali ke své činnosti tělocvičnu u ZŠ Vřesina pod 
vedením Kristýny Uhríkové, která se ji plně věnovala každý čtvrtek po celou 
dobu školního roku. Doufáme, že i v následujícím školním roce bude o tento 
kroužek zájem, abychom nezklamali stávající mladé sportovce. 

S mnohými jsme se setkali při slavnosti „Den Obce“ na tenisovém kurtu, 
které byly jako jedno ze stanovišť pohádkového lesu. Na kurtech děti plnily 
sportovní disciplíny a prověřila se jejich zručnost, talent a sportovní nadšení.

Závěrem bych chtěl poděkovat všem těm, kteří nám věří a podpo-
rují nás, abychom byli jak v minulosti, tak v budoucnosti hrdou spor-
tovní organizací nesoucí v názvu naší obec Vřesina. Chceme zastávat 
partnera nejen pro naše týmy a soutěžící, ale také pro širokou veřejnost 
nejen z naší obce, ale i pro široké okolí.   
           Za DTJ Vřesina, starosta, Marcel Vajda

Tabulka skupiny
Pořadí Klub        Vítězství      Porážky     Body        Sety       Hry     Body v tabulce
1 DTJ Tenis Vřesina                7              0     51:19       51:19   359:191             14
2 Tennis Hill Havířov o.s. B           6              1     48:22       48:22   339:198             13
3 TJ Baník Ostrava OKD                5                    2     39:31       39:31   300:225             12


